



جامعة  
الأميرة سميرة  
للتيكنولوجيا  
Princess Sumaya  
University  
for Technology



جامعة  
الأميرة سميرة  
للتيكنولوجيا  
Princess Sumaya  
University  
for Technology

# صندوق دعم الطالب

## جامعة الأميرة سميرة للتيكنولوجيا

# Student Support Fund

Princess Sumaya University for Technology

## نبذة عن الصندوق

تقدم جامعة الأميرة سمية للتكنولوجيا مساعدات مالية بطرق متعددة لطلبة الجامعة ممن يواجهون صعوبات مالية قد تحول دون قدرتهم على مواصلة مسيرتهم الجامعية.

ويقوم صندوق دعم الطالب باستقبال الطلبات من الطلبة المتقدمين للحصول على المساعدة المالية وفحص هذه الطلبات وتطبيق المعايير المحددة عليها ويتم بناء عليه تحديد استحقاق الطالب للمساعدة المالية من عدمه.

وتتوقف القرارات كذلك على توفر الموارد المالية المناسبة لتقديم المساعدات المالية للطلبة، ففي حين تخصص الجامعة جزءاً من ميزانيتها للإسهام في ميزانية صندوق الطلبة، فإن الجامعة تقبل الدعم من الأفراد والمؤسسات التي ترغب في المساهمة في دعم الطلبة في مسيرتهم التعليمية.

## صندوق دعم الطالب والدعم المالي:

يعمل الصندوق على زيادة فرص الوصول إلى التعليم الجامعي للطلبة لمرحلة البكالوريوس الذين يواجهون صعوبات مالية في تحقيق أهدافهم التعليمية من خلال توفير خدمة ذات جودة عالية من أجل استقطاب والتحاق الطلبة بالجامعة.

## شروط الحصول على المساعدة المالية:

أولاً : يُشترط في الطالب الذي يُعطى منحة وفق التعليمات الآتي:

أ- أن يكون في وضع مالي لا يسمح له بتسييد الرسوم الجامعية .

ب- أن يكون منتظماً في الدراسة في الجامعة.

ج- أن لا يكون قد صدر بحقه أي عقوبة تأديبية، في أثناء الفصلين السابقين للفصل الذي قدم من أجله طلب المنحة. ولا يُعدّ الفصل الصيفي فصلاً دراسياً لغايات احتساب مدة الفصلين.

د- أن لا يقل معدل التراكمي في أي فصل دراسي عن 68%، ولا يعد الفصل الصيفي فصلاً دراسياً لهذه الغاية.

هـ- يُستثنى الطلبة المستجدون من الشرطين (ج) و (د) من هذه المادة.

و- أن لا يقل معدل الطالب المستجد في الثانوية العامة، أو ما يعادلها، عن 80%.

ثانياً: إذا توقفت منحة الطالب نتيجة تدني معدله التراكمي إلى ما دون 68%، يجوز له أن يتقدم بطلب جديد للحصول على المنحة في الفصل التالي للفصل الذي يحقق فيه المعدل المطلوب.

## مع ضرورة التنبيه للملاحظات التالية:

- تقديم الطلب لا يعني قبول الطالب، وسيتم تحديث حالة الطالب بعد صدور قرار لجنة صندوق دعم الطالب.
- تشمل فترة دعم الطالب الفصل الصيفي حتى ولو لم يتم تسجيل الطالب خلاله.

## المستندات المطلوبة للحصول على المساعدة المالية:

1. صورة مصدقة عن دفتر العائلة.
2. شهادة يدخل جميع أفراد الأسرة.
3. كشف بنكي بجميع حسابات الأسرة لسنة كاملة.
4. شهادة راتب من مؤسسة الضمان الاجتماعي للوالدين.
5. شهادة راتب من مديرية التقاعد للوالدين.
6. شهادة من دائرة الأراضي والمساحة بالأموال غير المنقولة للوالدين والطالب.

## أسباب إيقاف صرف المساعدات المالية:

1. تدني معدل الطالب التراكمي إلى ما دون 68%، ويجوز له أن يتقدم بطلب جديد للحصول على المنحة في الفصل التالي للفصل الذي يحقق فيه المعدل المطلوب .
2. صدور أي عقوبة تأديبية بحق الطالب في أثناء مدة المنحة، ولا يُعدّ الفصل الصيفي فصلاً دراسياً لهذه الغاية.
3. لا يسري دعم الطالب على المواد المعادة، أو تلك التي يأخذها الطالب المستفيد من خارج خطته الدراسية وعليه تحمل رسوم تلك الساعات.

## مواعيد التقديم:

- الفصل الأول من العام الدراسي.
- الفصل الثاني من العام الدراسي.

## كيفية التقديم الإلكتروني:

من خلال الرابط: [www.psut.edu.jo](http://www.psut.edu.jo)

## Please be aware of the following important points:

- Submission of an application by a student does not necessarily mean that the application will be approved, and the student will be informed after a decision has been reached by the Student Support Fund Committee.
- The period for which student support is paid includes the Summer Semester, even if the student is not registered for any courses during the summer.

## The required documents to apply for a grant from the Student Support Fund:

1. A certified copy of the Family Notebook.
2. A document showing the combined income of all family members.
3. A bank statement showing all family accounts for the period of one year.
4. A document showing the parents' salary from the Social Security Corporation.
5. A document showing the parents' salary from the Retirement and Compensations Directorate.
6. A certificate from the Department of Land and Surveys showing any immovable property belonging to the parents and the student.

## Reasons for suspension of financial aid payments:

1. If the student's grant is withdrawn as a result of his/her cumulative average falling below 68%, he/she may apply to have the grant reinstated in the semester following that in which the required average is achieved.
2. The issuance of any disciplinary procedure against the student during the period in which he/she is receiving financial aid will result in suspension of payment. The summer semester is not considered a study semester in this regard.
3. Financial aid does not cover any repeated courses or those taken by the receiving student from outside his/her academic plan; therefore, the student must bear the cost of these credit hours.

## When to apply for financial aid:

- The First Semester of the academic year
- The Second Semester of the academic year

## The Student Support Fund

Princess Sumaya University for Technology offers a number of forms of financial assistance to University students facing financial difficulties that may prevent them from continuing their university career.

The Student Support Fund receives and reviews applications from students requesting financial assistance, applying the appropriate set of criteria to determine the student's eligibility for financial assistance.

Decisions also depend on the availability of adequate financial resources to provide financial assistance to students. The University allocates part of its budget to contribute to the Student Support Fund budget, and also accepts contributions from individuals and institutions that wish to assist in supporting students in their academic careers.

Student Support Fund and Financial Aid:

The Fund is in place to increase the opportunities presented to undergraduate students who wish to continue their university education but find they have financial difficulties preventing them from achieving their educational goals. PSUT provides this quality service in order to attract students to enroll at the University.

## Conditions for obtaining financial assistance:

- A student receiving a grant in accordance with these regulations should meet the following conditions:
  - a. His/her financial situation should be such that he is unable to pay the University fees.
  - b. He/she should be a regular, full-time student at the University.
  - c. No disciplinary procedures should have been brought against him/her, for the two semesters preceding the semester in which he is applying for a grant. The summer semester is not considered a study semester in this regard.
  - d. His/her cumulative average in any one semester should be no less than 68%, and the summer semester is not considered a study semester in this regard.
  - e. New students are exempt from conditions (c) and (d).
  - f. In the case of a new student, the High School average or equivalent should be no less than 80%.
- If the student's grant is stopped as a result of his / her cumulative average dropping below 68%, he/she may reapply for a grant in the semester following that in which the required average is achieved.

## الإرشاد الأكاديمي

The Academic Advising Office

Contact us: Phone: 06 535 9949 Ext. 5600

Email: [dar@psut.edu.jo](mailto:dar@psut.edu.jo)